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Secretaria 
fu 
 
Acta de la sessió extraordinària del Ple   
 
Núm. de la sessió:     5 
Data: 24.04.13 
Horari: de 20.00 a 24.00 
Lloc: Casa de la Vila  
 
Hi assisteixen: 
 
Estanislau Fors Garcia, alcalde-president 
Ramon Vinyes Vilà, tinent d’alcalde  
Maria Belén Quintero Aragón, tinent d’alcalde 
Soraya Real Iglesias, tinent d’alcalde 
Santiago Fontbona Arbós, tinent d’alcalde 
Lorena Estrada Ocaña, tinent d’alcalde 
Alejandro Acero Cherta, tinent d’alcalde  
Román Pascual Rodríguez, regidor  
Susanna Mir Julià, regidora. 
Juan José Almansa Aragón, regidor 
Maria Isabel Illescas Sánchez, regidora 
Maria Assumpció Balliu Tenas, regidora 
Isabel Roig Casas, regidora  
Josep Antoni López Navarro, regidor 
Annabel Moreno Nogué, regidora  
David Caldeira Bacardit, regidor 
Catalina Victory Molné, secretària  
 
Excusa la seva assistència el regidor Sr. Joan Miquel Llodrà Nogueras.  
 
Com a qüestió prèvia l’alcalde sotmet a votació per urgència el conveni a subscriure 
amb el Departament d’ensenyament de la Generalitat de Catalunya. 
 
Sotmesa aquesta incorporació d’urgència a votació, s’aprova per 
unanimitat. 
 
El president obre la sessió.  
 
1.- Aprovar l’acta de la sessió anterior, de data 20 de març de 2013.- La 
secretària llegeix l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, del dia 20 de març de 2013. 
L’acta s’aprova per unanimitat dels assistents. 
 
2.- Canviar de representant al Consell Sectorial del Museu d’Arenys de 
Mar.-  L’alcalde Sr. Fors dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
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Atès que la portaveu del grup ICV-EUTA-E, Sra. Assumpció Balliu Tenas, ha informat 
d'un canvi de representant del seu grup municipal de I'Ajuntament d'Arenys de Mar al 
Consell Sectorial del Museu d'Arenys de Mar. 
 
Vist el que disposa el Reglament de I'esmentat Consell Sectorial del Museu en relació 
amb la seva composició i en particular al representant de cada grup municipal de 
l'Ajuntament d'Arenys de Mar. 
 
Es proposa al Ple I'adopció del següent ACORD: 
 
1- Designar com a nou representant del grup municipal de I'Ajuntament d'Arenys de 
Mar d'ICV-EUTA-E al Consell Sectorial del Museu d'Arenys de Mar la Sra. M. 
Assumpció Balliu Tenas. 
 
2.-  Comunicar el present acord a totes Ies parts interessades als efectes oportuns. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
3.- Nomenar vocal al Consell Sectorial de la Residència Geriàtrica 
municipal.- L’alcalde Sr. Fors dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
Vista la renúncia presentada per la Sra. Maria Jesús Eslava Scapa, com a membre del 
Consell Sectorial de la Residència Geriàtrica d'Arenys de Mar. 
 
Atès que, d'acord amb el Reglament del Consell Sectorial, cal procedir a designar un 
nou membre per formar-ne part. 
 
Atès que en la reunió del Consell Sectorial de la Residència Geriàtrica de data 4 de 
març 2013 es va proposar per cobrir la vacant la Sra. Mireia Garcia Fernández. 

Es proposa al PIe l’adopció del següent  ACORD: 

1.- Designar com a membre del Consell Sectorial de la Residencia Geriàtrica la Sra. 
Mireia Garcia Fernández. 

2.- Donar trasllat del present acord a totes les parts interessades als efectes oportuns.  

 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
4.- Prorrogar el contracte de gestió de l’Escola de Música.- La regidora Sra. 
Mir dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
En sessió del Ple de l’Ajuntament de data 24 d’octubre de 2000, es va acordar adjudicar la 
gestió del servei públic d’escola de música a favor de l’Associació Escola de Música d’Arenys de 
Mar, i es va formalitzar el corresponent contracte en data 1de desembre de 2000. 
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En la clàusula IV del Plec regulador del procediment de licitació, que forma part del contracte 
signat, s’estableix una duració inicial del concert per cinc anys, termini que és susceptible de 
pròrroga fins a una durada màxima total de 25 anys. 
 
Atès que el contracte esmentat va ser objecte d’una cinquena pròrroga per un termini d’1 any, 
termini que fineix el proper 30 de juny, amb l’objecte de finalitzar el curs lectiu de l’escola. 
 
Atès que actualment es desconeix quin haurà de ser el finançament de l’escola, ja que la 
subvenció atorgada per la Generalitat per alumne, si ja es va veure reduïda en el curs 
2011/2012, ara es desconeix si serà eliminada, fet que obliga a replantejar-ne el cost que pot 
assumir l’Ajuntament per complir amb els objectius d’estabilitat pressupostària, però que això 
no obstant és voluntat municipal donar continuïtat a la prestació d’aquest servei i que consta 
en l’expedient la conformitat de l’Associació Escola de Música en la pròrroga proposada. 
 
Vist l’informe d’Intervenció en relació amb l’existència de consignació pressupostària adequada 
i suficient per satisfer la despesa prevista per a la gestió del servei durant el termini de 
pròrroga d’un any, es proposa al Ple l’adopció del següent ACORD: 
 
1.- Prorrogar el contracte formalitzat entre l’Ajuntament i l’Associació Escola de Música 
d’Arenys de Mar, per a la gestió, en règim de concert, del servei públic d’escola de música. 
 
2.- Aquesta pròrroga tindrà una durada d’un any, a partir  del 1r de juliol de 2013 i finalitzarà 
el 30 de juny de 2014, termini durant el qual s’ha de procedir  a l’estudi tècnic i econòmic en 
relació amb la possibilitat i/o conveniència de procedir a una nova pròrroga.  
 
3.-  Publicar el present acord en el BOP a l’efecte de publicitat que estableix l’art. 271.4 del 
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels 
ens locals. 
 
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: Una vegada més hem de prorrogar el contracte amb l’Escola 
de Música, aquesta vegada per assegurar-nos la continuïtat de la mateixa donada la 
situació de retallades que el nostre país està patint. 
  
Aquestes retallades venen donades 
 
A hores d’ara Catalunya fa una aportació dels seus ingressos a Espanya que suposa un 
8,5% del seu PIB. A Europa, concretament a Alemanya considerem que fer aportacions 
de més d’un 4% és insostenible. 
 
Encara avui no sabem quin serà el sostre de dèficit que haurem de suportar. Però des 
d’ERC però l’actual del 0,7% obliga per fer retallades de 4.500 milions d’euros. 
 
ERC com a partit republicà sempre ha defensat l’Estat del Benestar, per assolir una 
societat més justa. 
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Per això des de la nostra humil posició proposen que no es retalli més en educació i 
sanitat, pilars bàsics pel nostre benestar, i que es retallin per exemple 4.500 milions 
d’euros en disminuir en 1/6 part el que Espanya es gasta en compra d’armament, o bé 
si Espanya tanca Ministeri que no tenen competències o si l’Estat ens torna la ½ del 
8.500 milions d’euros que ens deu des de l’aprovació del nostre escurçat Estatut de 
2006. 
 
Per tot això, ERC votarà a favor d’aquesta pròrroga doncs on no pugui arribar el 
Govern de la Generalitat ha d’intentar arribar el nostre Ajuntament dins de les seves 
possibilitats. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: Primerament, la CUP per responsabilitat no votarem en 
contra d’aquest punt de l’ordre del dia. No podem deixar desatès el servei a tres 
mesos hàbils de començar el nou curs. Ara bé, dit això, caldrà des d’ara mateix revisar 
les clàusules del contracte així com, des del propi Ajuntament, reflexionar i fer 
propostes sobre el futur d’aquest servei públic. I això ho diem perquè és ben sabut que 
la Generalitat ha tancat l’aixeta a les subvencions que el servei rebia. La subvenció, de 
80.000 euros, no és gens menyspreable i de tenir-la a no tenir-la implica tot una sèrie 
de modificacions amb conseqüències clares per l’usuari. I a hores d’ara, dels 80.000 del 
curs passat només n’han arribat 29.900. Això no és ni la meitat. I, a banda, aquí cal 
afegir-hi el cost que té per l’Ajuntament i que per aquest 2013 es xifra en 272.000 
euros. 
 
Caldrà, doncs, posar fil a l’agulla per resoldre greuges com per exemple el fet de no 
poder recuperar l’hora d’instrument quan aquesta cau en pont, tot i cobrar-la, això sí. 
Aquest n’és un exemple, però n’hi ha d’altres que tenen conseqüències clares per 
l’usuari. I si no es canvia i corregeixen, perdem un llençol a cada bugada. És important, 
doncs, esprémer el magí per trobar solucions per repartir costos. Amb imaginació i 
cooperació, però, el servei és del tot viable i esperem poder-ne disposar durant molt 
de temps. El sentit del vot de la CUP en aquest punt serà a favor. 
 
La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: Una vegada més es porta a Ple una pròrroga del servei públic de 
l’Escola Municipal de Música.  Iniciativa votarà favorablement a aquesta proposta 
d’acord, com està fent sempre que es porta a  Ple.  
I ho farà pels motius que venim manifestant cada vegada que es va prorrogant el servei  
i als que ens remetem una cop més.  
 
Seguim manifestant que, i no ens cansarem de fer-ho que  la reducció de la subvenció 
que aporta la Generalitat de Catalunya i el govern de CIU,  any rere any i amb caràcter 
retroactiu, perjudica als municipis i que aquest fet genera una gran inseguretat  que 
pensem que no fa res més que incrementar  la precarietat de les condicions laborals 
dels professors i que afecta la qualitat de l’ensenyament. 
 



 
  
 
 
  

5

Volem aprofitar una vegada més per denunciar també  l’incompliment de les 
obligacions de cofinançament  per part de la Generalitat. S’han reduït i quasi eliminat 
les  subvencions que permeten donar el servei públic d’escola de música a un municipi 
com el nostre. Hores d’ara encara es desconeix si assumirà el seu compromís o el 
delegarà a alguna institució supramunicipal. 
 
Seguim donant tot el suport tant  a l’equip directiu de l’escola com a tot l’equip 
docent, en aquests durs moments que estan passant  de lluita per la continuïtat com 
escola desprès tants anys de funcionament i agrair l’esforç  continuat que suposa 
,especialment aquest darrers anys,  l’aposta  i treball per que el seu  projecte educatiu 
perduri, adaptant el seu pressupost, garantint la qualitat de les seves prestacions i 
adaptant-se  les necessitats actuals  per què sigui més sostenible a nivell econòmic.  
  
També seguirem reclamant, en el marc de la  comissió per la tarifació social,   
constituïda recentment  i aprovada pel Ple municipal gràcies a una moció presentada 
pel nostre grup -  i a la que aprofitant aquesta intervenció, demanem  al govern que 
tingui continuïtat, ja que tant sols s’ha convocat una vegada des de la seva creació-  que  
aquest sigui un dels serveis susceptible aplicar aquest tipus de taxes que permetin 
l’accés als serveis públics, especialment de les persones i famílies  amb nivells salarials 
baixos i mitjans i facilitin la cohesió social en l’ensenyament musical a la nostra vila.   
 
Volem acabar, denunciant de nou la política educativa de la Generalitat,  de Catalunya, i 
no ens cansarem de reclamar  que deixi sense efecte les retallades en matèria 
d’ensenyament i especialment en aquest cas d’ensenyament musical i artístic. 
 
Amb tot, volem seguir oferint la nostra proposta de col·laboració en el procés que 
calgui per tenir el nou plec de clàusules que  ha de regir el servei d’Escola de Música, i 
que no calgui una nova pròrroga del servei.  
 
Com ja hem avançat amb anterioritat, el  sentit del nostre vot serà favorable, per no 
deixar en fals el servei que ofereix l’Escola Municipal de Música.  
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
5.- Modificar l’ordenança reguladora de la venda no sedentària al mercat 
setmanal dels dissabtes d’Arenys de Mar.- El tinent d’alcalde Sr. Acero dóna 
compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
En sessió de Ple de 25 de juliol de 2012, es va acordar aprovar una ordenança 
reguladora de la venda no sedentària en el mercat setmanal d’Arenys de Mar, la qual és 
plenament vigent. 
 
Atès que actualment en la seva aplicació s’ha detectat pel servei de Promoció Local, 
d’acord amb la sol·licitud que presenten, la conveniència de procedir a la modificació 
d’uns aspectes per tal d’adequar-la als criteris genèrics existents en qüestió de mercats, 
com és l’import de l’assegurança, o bé a la seva adequació a la realitat del municipi, 



 
  
 
 
  

6

com és la dimensió màxima de les parades. Atès que la modificació ha rebut informe 
favorable de la TAG de l’Ajuntament, es considera doncs convenient proposar al Ple 
l’adopció del següent ACORD: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança reguladora de la venda no 
sedentària al mercat setmanal dels dissabtes d’Arenys de Mar, en els termes següents: 
 
- En l’article 5, on parla de les dimensions màximes, al primer paràgraf on diu: “Les 
dimensions màximes de les parades seran de 8 m de llarg”, ha de dir: “Les dimensions 
màximes de les parades seran de 10 m de llarg”. 
 
- En l’article 9, darrer paràgraf, on diu: “Disposar d’una assegurança de responsabilitat 
civil per a una cobertura mínima de 200.000€”, ha de dir: “Disposar d’una assegurança 
de responsabilitat civil per a una cobertura mínima de 300.000€”. 
 
- En l’article 18: 
 
Apartat a): afegir-hi: “En aquest cas, l’autorització no podrà ser transmesa fins que 
hagin transcorregut els primers cinc anys de l’atorgament de l’autorització”. 

 
Afegir-hi un apartat c) amb la redacció següent: “c) Defunció del titular. En aquest 
supòsit l’autorització podrà ser transmesa d’acord amb les disposicions testamentàries 
i successòries. El successor haurà de comunicar a l’Ajuntament, en el termini màxim de 
2 mesos, la defunció del titular, i adjuntar-hi una còpia autoritzada del títol successori, i 
presentar una sol·licitud de transmissió de l’autorització. 
 
Quan puguin concórrer diversos interessats en la transmissió mortis causa, caldrà 
adjuntar a la sol·licitud de transmissió un document escrit on es manifesti la renúncia 
expressa del dret en favor del qui fa la sol·licitud”. 
 
2. Que es procedeixi a complir els tràmits que estableixen els art. 63 i següents del 
Decret 179/1995, de 13 de juny. 
 
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: Aquesta ordenança que avui es modifica va ser aprovada fa 
menys d’un any, concretament el juliol de 2012 per tant no entenem ni compartim les 
modificacions que avui es porten a a aprovació. Aquestes modificacions són tres: 
 
- allargada de les parades de 8 a 10 m. no sabem si això comportarà distribuir totes les 
parades. 
- pujada de l’assegurança d’RC de 200.000 € a 300.000 €, el que incrementarà la prima 
que hauran de pagar els paradistes. 
- successió mortis causa de la concessió. Se succeirà si hi ha testament. Però  i si no n’hi 
ha?  Com ho farà l’Ajuntament per atorgar la concessió quan hi hagi més d’un hereu? 
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I si hi ha llegats? I usufructuaris? I fideïcomissaris. Creiem que l’Ajuntament ha posat en 
un problema innecessari i parlat amb el gerent de Mercats de la diputació ens va 
comentar que aquest criteri no era un dels recomanats per ells. 
 
Els paradistes estan d’acord amb això? S’ha parlat amb ells? 
 
Per tot el que s’ha exposat el grup municipal d’ERC s’abstindrà. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: sobre aquest punt que es porta a votació, entenem 
l’ampliació de metros, atès que no és desmesurada; i també compartim l’augment de la 
cobertura mínima de l’assegurança. 
 
El que no acabem de veure clar és la modificació de l’article 18 de l’ordenança 
reguladora. Així, preferiríem que no hi hagués transmissions d’autoritzacions. Això és: 
si un titular vol cessar voluntàriament la seva parada, doncs es revoca l’autorització i ja 
està. En el supòsit que hi hagi la defunció del titular, doncs el mateix. D’aquesta manera 
evitaríem picaresques, com ja ens hi hem trobat, que en el millor dels casos són 
al·legals. Per tant, a l’article 18 de l’ordenança, no buscaríem fórmules de transmissió, 
sinó que especificaríem que quan el titular renuncia o traspassa, l’autorització deixa de 
ser vàlida. 
 
També pensem que seria interessant que l’ordenança ponderés, si hi ha competència 
en la sol·licitud, doncs seria bo que ponderés els venedors de productes de Km0. Són 
mesures que van estretament lligades amb la protecció del territori: si hi ha 
productors que en treuen un benefici de la seva tasca agrícola, qualsevol operació 
especulativa sobre el territori perd sentit. 
 
I finalment, al ple de juliol de 2012 es va portar aquesta mateixa ordenança. Ja en aquell 
ple vam argumentar el nostre vot en contra perquè en el preàmbul s’apel·lava a la 
Constitució espanyola com a garant de l’exercici de la llibertat d’empresa. I vam 
argumentar que no necessitem constitucions estrangeres, que a més perpetuen 
l’ocupació política i militar als Països Catalans, per constatar obvietats d’aquest calat. 
 
Tampoc s’ha modificat el fet de no fer-lo si el mercat setmanal cau per sant Zenon i 
sant Roc. Pensem que la festa major és festa major i ho ha de ser per tothom. 
 
I tampoc vèiem, ni veiem, en bons ulls el fet que es contempli la possibilitat de cedir a 
tercers la gestió, administració o neteja del mercat; ras i curt: no veiem amb bons ulls 
l’externalització de la gestió del mercat. 
 
I a banda, l’ordenança, ni al juliol ni ara ha corregit, atès que ara no es compleixen, 
aspectes com el fet que cada producte tingui el preu ben visible, o que les de roba 
tinguin emprovador i que els paradistes tinguin un espai per aparcar sense que això 
suposi pagar a COMSA. Aquí, com a solució que proposàvem era aparcar gratuïtament 
a la zona blava del capdamunt de la Riera i que sempre està buida. 
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Per tot el suara exposat, igual que al ple de juliol, i especialment perquè es continua 
deixant la porta oberta a una possible externalització de la gestió del mercat, el sentit 
del vot de la CUP serà en contra. 
 
El regidor Sr. López en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment el 
que segueix: A aquest punt, el grup municipal d’ICV avancem que votarem a favor. I ho 
farem perquè entenem que aquestes modificacions de l’ordenança ho són, bàsicament 
per seguir les recomanacions fetes des de la Diputació de Barcelona per tal que la 
normativa en aquest sentit sigui el més homogènia possible entre els pobles on els 
diferents marxants fan la seva activitat. Són qüestions tècniques en les que no 
entrarem, però també és un intent de combatre l’especulació que es podria donar des 
que a l’anterior modificació feta l’any passat es va aprovar que les concessions es donin 
per 15 anys, i algú pot treure partit en vendre aquesta concessió sense haver-la 
explotat, situació que de ben segur ja es deuen haver trobat des de la Diputació. 
 
Amb tot, i aprofitant que parlem del mercat dels dissabtes, voldríem fer algun 
comentari. En primer lloc, voldríem saber amb quin criteri o quin és l’argument pel 
qual certes parades no han respectat el lloc segons el sector al que corresponen i han 
fet que d’alguna manera es disgregui aquest intent d’agrupar les parades segons la seva 
activitat; per exemple, hem vist parades de venda de fruita i verdura fora del lloc on en 
principi estan la resta de parades (al mig de la riera al davant del Xifré). 
 
En segon lloc, hem vist que ara s’ha obert la possibilitat de concedir noves parades. En 
aquest sentit, el que voldríem demanar és que si en un futur es fa efectiu un augment 
del nombre de parades, es valori la possibilitat d’escoltar els veïns de la part alta de la 
riera que estan demanant, amb recollida de signatures, l’ampliació del mercat setmanal 
a aquesta part de la riera; és una possibilitat i creiem que hem de valorar-la amb molt 
de rigor. 
 
Tot i així, i tal com he dit al començament, votarem a favor d’aquesta proposta. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero manifesta literalment el que segueix: La normativa de 
referència és la Directiva Europea que també és de recent creació i per  tant 
susceptible d’incorporar millores. La proposta d’ampliar a 10 m. La longitud màxima de 
les parades respon a la necessitat de tenir prou flexibilitat per adaptar-se a les 
possibilitats canviants i també pel cas previsible d’ampliació del mercat. Pel que fa a 
l’ampliació de l’assegurança té una repercussió mínima en la quota a pagar pels 
marxants i homogeneïtza les cobertures a tots els municipis. 
En efecte, totes aquestes qüestions han estat tractades amb els representants de les 
associacions de marxants. 
  
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
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Vots a favor: 4 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP, 1 vot Bloc Municipal i 3 vots 
d’ICV   
Vots d’abstenció: 1 vot ERC  
Vots en contra: 1 vot CUP. 
 
6.- Conveni del Servei d’assessorament en mobilitat internacional per a 
joves.- La regidora Sra. Mir dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
 
Vista la proposta de conveni que es sotmet a dictamen per la seva aprovació, en relació a la 
gestió  de la contractació conjunta entre els ajuntaments del Maresme, del servei 
d’assessorament en mobilitat internacional per a joves,  a subscriure amb el Consell Comarcal 
del Maresme. 

 
Vist l’informe emès per la Regidoria d’Infància, Educació i Joventut en relació a la conveniència 
de subscriure el conveni citat i atès que existeix consignació pressupostària adequada i 
suficient. 
 
Es proposa al Ple l’adopció del següent ACORD: 
 
1.  Aprovar el conveni a subscriure amb el Consell Comarcal del Maresme per a la gestió  de 
la contractació conjunta entre els ajuntaments del Maresme, del servei d’assessorament en 
mobilitat internacional per a joves,  quin text s’acompanya en annex al present acord. 
 
2.   Facultar l’alcalde per a subscriure l’esmentat conveni i a la formalització de tots els 
documents necessaris.  
 
3. Donar trasllat el present acord a totes les parts interessades als efectes oportuns. 
 
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: Sobre aquest punt, creiem que és una bona eina dirigida al 
jovent del nostre municipi. Lamentem que no tinguem de moment una seu a Arenys de 
Mar, i instem a la regidoria a que publiciti aquest servei no només a l’Institut i l'espai 
jove sinó també a la biblioteca on hi van molts usuaris universitaris que es poden 
beneficiar del mateix. El cost del servei és de 600.-€, no és massa però ens hem 
d'assegurar que els arenyencs l’utilitzen desplaçant-se a les seus de Calella, Mataró o 
Vilassar de Mar, de no ser així, l'any que ve ens haurem de plantejar la continuïtat del 
servei 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: sobre aquest punt, a la CUP ja ens sembla bé. L’entenem, 
però, com una solució temporal: el jovent no troba feina ni condicions acadèmiques 
favorables en l’àmbit universitari i se l’assessora a l’hora de trobar alternatives a 
l’estranger. 
 
Entenem, des de la nostra perspectiva, que emigrar és una opció que a ningú agrada, 
però que a hores d’ara molta gent s’ha plantejat. Fins aquí, se segueix el manual dels 
processos migratoris, tal com va passar als anys 80 i 90 del segle passat amb els 
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immigrants que van arribar al nostre país. La gent bona i capacitada és la primera de 
marxar. 
 
I per acabar, esperem que el recurs serveixi per ajudar, però també seria interessant 
que recordés a aquests joves, que el seu país sempre els esperarà amb els braços 
oberts. Que esperem que sigui temporal l’estada a l’estranger. I ho esperem perquè, al 
capdavall, només fan que evidenciar tot un seguit de mancances que com a país tenim; 
això és: fruit de la greu crisi econòmica, social i política que els Països Catalans estem 
patint, no podem garantir, i això és greu, un futur digne. Són la generació parèntesi: 
viuran pitjor que els seus pares i, també, pitjor que els seus fills. Res per alegrar-nos, 
doncs. 
 
Atès que han de marxar, si més no, recordem-los-hi que, com més aviat millor, que 
tornin. Som un país que requerirem de totes les mans i els cervells possibles per 
encarar els nous escenaris que ens aportarà la independència. Per això, la fuga de 
talents i mans qualificades, ens debilita i ens empobreix. Sens dubte, cal explicar que 
esperem que sigui una sortida temporal; que sense ells poc futur podrem construir. 
 
La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: Iniciativa s’abstindrà en aquesta proposta d’acord.  
 
Un dels motius és que aquest servei, com d’altres que des de fa anys  es donen al la 
regidoria de Joventut, és una de les tasques que s’encomana als tècnics o auxiliars de 
l’àrea.  La regidoria disposa d’un servei d’informació Juvenil , el SIJ que, al menys fins 
ara  informa, assessora i  ofereix  aquests serveis als joves. 
 
No entenem ara que per prestar aquest servei calgui fer un conveni d’assessorament 
amb una altra administració, en aquest cas amb el consell comarcal, que els joves 
s’hagin de desplaçar per fer la consulta i que  a més suposi una despesa per aquesta 
àrea, ja prou mancada de pressupost.  
 
En tot cas ho entendríem i fins i tot hi podríem estar a favor si aquest assessorament 
tingues lloc al nostre municipi i els nostres joves no s’hagin de desplaçar a altres 
municipis per fer aquesta consulta. I més en l’època actual en que la tecnologia acosta 
aquests servei  i d’altres i sense cap cost. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 4 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP, 1 vot Bloc Municipal, 1 vot CUP i 
1 vot ERC 
Vots d’abstenció: 3 vots d’ICV   
 
7.- Conveni pel sosteniment del funcionament de la Llar d’infants 
municipal.- La regidora Sra. Mir dóna compte d’aquesta proposta d’acord: 
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Vista la proposta de conveni que es sotmet a dictamen per la seva aprovació, per al 
sosteniment del funcionament de centres de primer cicle d’educació infantil de titularitat 
municipal per al curs 2011-2012,  a subscriure amb el Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya. 

 
Atès que en la clàusula  primera del conveni adjunt únicament preveu la part de subvenció que 
correspon per número d’alumne i en relació al nou centre E.B. Els Colors, però que d’acord 
amb les instruccions rebudes del Departament d’Ensenyament cal subscriure ara el conveni i 
procedir a la sol·licitud de la part de la subvenció que correspon a l’anterior centre.   
 
Es proposa al Ple l’adopció del següent ACORD: 
 
1.  Aprovar el conveni a subscriure amb el Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya per al sosteniment del funcionament de centres de primer cicle d’educació infantil 
de titularitat municipal per al curs 2011-2012, quin text s’acompanya en annex al present 
acord. 
 
2.   Facultar l’alcalde per a subscriure l’esmentat conveni i procedir tant en relació a la 
formalització del present conveni com per dur a terme les actuacions necessàries pel que fa a 
la percepció de la resta d’import de la subvenció.  
 
3. Donar trasllat el present acord a totes les parts interessades als efectes oportuns. 
  
La regidora Sra. Moreno en representació del grup municipal d’ERC manifesta 
literalment el que segueix: Aquest punt ha estat  entrat per urgència a la junta de 
portaveus, de fa tot just una hora i mitja, i per tant no hem tingut temps d’estudiar amb 
profunditat el mateix. Sembla ser que els serveis territorials no ens pagaran la 
subvenció d'una part de les places de l’escola bressol per una errada històrica en el 
nombre de places a subvencionar, el que representarà que l'Ajuntament rebrà 80.000.- 
Euros menys, que haurà de treure d'una altra partida per no haver estat previstos, el 
que significarà deixar de fer coses.  
  
Els instem per a que intentin esmenar l’error i així aconseguir el 100% de la subvenció i 
des d'aquest grup municipal els animem a esmerçar totes les forces en aquesta tasca.  
  
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: Sobre el punt d’urgència que es porta a aprovació, com 
sempre que es porta un punt per urgència al ple, deixa a l’oposició en fals. Aquest cas, 
però, sembla ser que a tot el Consistori. 
 
Sembla ser que la Generalitat durant anys ha estat subvencionant part del servei en 
funció de la quantitat d’alumnat. Fins aquí tot sembla normal. Ara que econòmicament 
van maldades el Departament d’ensenyament ho mira tot en lupa i veu que en el 
conveni no hi consten els quasi 130 alumnes sinó un 60% menys. I ara, em efectes 
retroactius, perquè ens entenguem, vol fer una aportació un 60% menor del que 
l’Ajuntament preveia. I aquesta manera de fer a la CUP no ens sembla tant normal. 
Quan tot va bé ningú mira res, i més quan els diners no són teus sinó de tothom. I 
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quan van maldades tothom se’n recorda de santa Bàrbara. I ara és l’Ajuntament, 
l’última peça de l’escala, qui paga els plats trencats.  
 
Per tant, el primer error, no és nostre sinó de qui subvencionava sense mirar prim. El 
segon error sí que ens toca de prop. Ningú va fer un seguiment del conveni i va 
corregir la dada de l’alumnat. Altre cop, doncs, estem en fals. 
 
A partir d’aquí, pensem que cal, atesa la situació econòmica de la Generalitat, doncs cal 
acceptar aquesta part de la subvenció; però també cal lluitar per aclarir qui ha comès 
els errors i, també, per recuperar la part proporcional, aquest 60% que de moment no 
rebrem. I no perquè sí sinó perquè a la llarga la no percepció d’aquests diners pot fer 
perillar el servei públic i això, com bé hem demostrat la CUP en aquest ple, és un 
escenari que no contemplem. El necessitem i el volem públic. 
 
Per tot el suara exposat, votarem a favor d’aquest punt. 
 
La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment 
el que segueix: Iniciativa entén la urgència de portar aquest punt de l’ordre del dia i no 
posarem cap pal a les rodes amb un vot contrari, però si que anunciem que ens 
abstindrem en la votació d'aquesta proposta d'acord.  
 
D’acord amb la informació de la que disposem, i que acabem de rebre justament una 
hora abans del Ple, entenem que cal aprovar el conveni per almenys rebre la part de la 
subvenció que contempla .  
 
Instem però al govern que reclami la part que no vol fer efectiva el Departament 
d’Ensenyament en el conveni de subvenció amb l’ajuntament i ens posem a la seva 
disposició per saber per quin motiu, i si es tracta d’un error, a cercar la solució per 
que es pugui resoldre favorablement.  
 
No entenem els criteris ni les excuses per no fer efectiva una part del mateix, i més 
quan durant tots aquests anys, des de la creació de l’escola bressol a l’edifici del 
col·legi Cassà, passant pel trasllat a la Raureta i posterior ampliació de places fins les 
128 actuals, en tots i cadascun dels mandats s’ha estat respectant els acords tàcits i 
abonant a aquest ajuntament la quantitat subvencionada en relació al nombre de places 
que ofertava i sempre d’acord amb la documentació sol·licitada i requerida pel 
Departament.  
 
No acceptarem que, amb l’excusa d’un error administratiu, pugui haver-hi una retallada 
encoberta dels serveis que gestionen els ajuntaments i es busqui una excusa per deixar 
d’abonar la quantitat que ens pertoca en relació al nombre de places de la nostra 
escola Bressol. És per aquests motius, i tal com hem anunciat que ens abstindrem en la 
votació.  
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
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Vots a favor: 4 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP, 1 vot Bloc Municipal i 1 vot CUP 
Vots d’abstenció: 3 vots d’ICV  i 1 vot ERC 
 
8.- Donar compte de l’aprovació de la liquidació del pressupost de l’any 
2012.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna compte del Decret de data 12 d’abril de 
2013:  
 
Vista la liquidació del pressupost de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, corresponent a 
l’exercici 2012, confeccionada per la intervenció de l’Ajuntament, d’acord amb el que 
estableix el Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, art.191, pel que s’aprova el 
text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, el Reial Decret 500/90, de 20 
d’abril, art.89 al 105, pel que es desenvolupa el Capítol primer del Títol sisè de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
pressupostos i per l'Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre, pel que s'aprova la 
Instrucció del model Normal de Comptabilitat Local i vist l’informe 15/2013 emès per               
l’ interventor i l’informe relatiu de compliment dels requeriments de la llei orgànica 
2/2012 a la liquidació del pressupost de 2012. HE RESOLT 
 
1.- Aprovar la Liquidació del Pressupost de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, 
corresponent a l’exercici 2012, amb els següents resultats: 
  

CONCEPTE DRETS RECONEGUTS NETS
OBLIGACIONS 

RECONEGUDES NETES

a. Operacions corrents 15.794.820,54                                13.599.505,70                     

b. Altres operacions no financeres 723.499,25                                     799.323,24                         

1.- Total operacions no financeres 16.518.319,79                                14.398.828,94                     

2.- Actius financers 12.150,01                                      12.150,01                           

3.- Passius financers 577.446,64                                     1.359.514,06                      

TOTAL 17.107.916,44                                15.770.493,01                     

1.337.423,43   

 + Crèdits gastats finançats amb romanent de tresoreria per a despeses generals 531.231,64        

+ Desviaments de finançament negatius de l'exercici (1) 887.166,85        

- Desviaments de finançament positius de l'exercici (1) 1.313.944,63      

104.453,86      

1.441.877,29   

RESULTAT PRESSUPOSTARI DE L'EXERCICI

RESULTAT PRESSUPOSTARI DE L'EXERCICI

AJUSTAMENTS

SUMA

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT  
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587.180,28        

35.549,80          

5.167.838,43      

Disponibles i retinguts no utilitzats 4.891.285,53                      

No disponibles 276.552,90                         

5.790.568,51   TOTAL

Determinació de l'import dels romanents de crèdit

Saldo de disposicions ("D" que no han estat "O")

Saldo d'autoritzacions ("A" que no han estat "D")

Saldos de crèdit :

 
 

Imports any

3.792.527,79                    

4.367.073,26                    

2.687.006,48                      

1.781.568,75                      

86.067,95                           

(-) Cobraments pendents d'aplicació definitiva 187.569,92                         

1.583.903,13                    

864.958,56                         

54.111,80                           

671.886,33                         

7.053,56                            

6.575.697,92                    

1.286.460,52                      

2.704.005,38                      

2.585.232,02                    

I Romanent de Tresoreria total(1+2-3)

II Saldos de dubtós cobrament

III Excés de finançament afectat 

IV Romanent de tresoreria per a despeses generals

3.1 (-) Del pressupost corrent 

3.2 (-) De pressupostos tancats

3.3 (-) D'operacions no pressupostaris

3.4 (+) Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva

2.1 (+) Del pressupost corrent

2.2 (+)De pressupostos tancats

2.3 (+) D'operacions no pressupostàries

3. (-) Obligacions pendents de pagament 

ROMANENT DE TRESORERIA

Components

1.- (+) Fons líquids

2.- (+) Drets pendents de cobrament

 
 
 
2.- Retre compte del present acord al Ple Municipal. 
 
3.- Trametre còpia de l’expedient al Departament de Governació i Administracions 
Públiques de la Generalitat de Catalunya i al Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques. 
 
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV demana si la liquidació 
aniria a Ple formalment i el tinent d’alcalde Sr. Vinyes li va explicar que si. 
 
9.- Precs i preguntes.- 
 
A) PRECS 
 
a) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC 

1.- S’ha posat en contacte amb aquest grup municipal, un arenyenc que ha demanat en 
nombroses ocasions que s’arrangi al rial del Sepí a la part d dalt, doncs resulta 
intransitable, fins i tot anant a peu. Demanem al govern municipal que realitzi aquest 
arranjament.  
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El regidor Sr. Almansa recull el prec. 
 
b) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP 

Demanem a qui correspongui de l’equip de govern que, atès que som una vila de fires, 
que es facin les gestions pertinents perquè puguem gaudir de la fira Estelània, la fira 
independentista itinerant que va estrenar-se al poble veí d’Arenys de Munt. 

El regidor Sr. Roman diu que recollim el prec. Tot i que ja tenim el calendari de fires 
d’enguany establert, contactarem amb ells per aviam si estan interessats en realitzar la 
Fira a la nostra vila, i si és així, buscar una data que ens vagi bé.  
 
c) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV 

 
 1. Demanem al govern que dugui a terme els treballs de desbrossament i de neteja del 
recinte del Cementiri de Sinera que tanta falta li fan. Sabem que aquests darrers dies 
s'hi ha començat a fer alguna actuació concreta, però són molts els arenyencs que ens 
han expressat el mal estat en que es troba l'espai. Com a valor afegit, l'Any Espriu ha 
fet augmentar considerablement el nombre de visitants, i cal preservar aquest any, 
però també sempre la seva bona imatge. 
 
El regidor Sr. Almansa recull el prec i diu que li sobta ja que durant els últims mesos 
hem rebut felicitacions de com ha millorat la neteja del cementiri. 
 
2. Aquest prec ve motivat per la trucada que ens va fer un veí de la plaça Joaquim 
Ruyra que ens va comunicar el mal estat que es troba un dels arbres de l'indret, i 
demanava la seva reposició. El nostre compromís amb el veí, va ser el de comunicar 
amb immediatesa a les Regidories de Medi Ambient i de Serveis, com ja vam fer, i de 
fer-lo arribar a la propera sessió plenària com ho estem fent hores d'ara. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que en tenim coneixement, efectivament l’arbre és 
mort , per tant el traurem i quan tinguem disponibilitat pressupostaria el substituirem 
    
 3. Demanem al govern, que convoqui una reunió per posar sobre la taula el Pla 
d'Equipaments Municipal amb tots els grups municipals.  
 
L’alcalde Sr. Fors recull el prec. 
 
S’incorpora a la sessió el regidor Sr. Llodrà. 
 
B) PREGUNTES 
 
a) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC 
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1.- Des del dia 10 d’abril que la representació del consistori ens varem reunir amb el 
Conseller Santi Vila al parlament, quines actuacions ha portat a terme aquest govern en 
quant als vessaments fecals a la riera del d’aleshores? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que els tràmits de requeriment i comunicacions 
estan fets i ara estem en contacte amb Arenys de Munt , per fer seguiment d’obra que 
avui precisament ja ha posat en marxa el normal funcionament del nou col·lector  
 
2.- En dues ocasions, en el darrer mes hi ha hagut una fuita d’aigua tintada al rial de Sa 
Clavella, sap el govern municipal quin ha estat el motiu? Quines actuacions s’han 
realitzat al respecte? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que el taponament de la setmana passada a 
provocat un trencament de claveguera que haurem de reparar properament 
 
3.- s’han posat en contacte els Agents de Defensa Forestal mostrant la seva 
preocupació donat que no han rebut la subvenció corresponent en els darrers anys. 
Ens pot dir el govern quin ha estat el motiu? També ens van dir que el cos de bombers 
del nostre municipi tampoc està rebent aquesta subvenció. Ens poden aclarir aquests 
punt?  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que  he consultat amb Serveis Econòmics el tema 
dels pagaments a l’ADF i el tema està així: 
 
Subvenció ADF per a l’execució del Pla de Prevenció d’incendis Forestals: 

- En data 11/03/2013 es van pagar 480 € en concepte d’execució del Pla de 
Prevenció d’incendis Forestals durant l’any 2012. Tema resolt. 

- En data 20/09/2012 es van pagar 192 € en concepte del deute per l’execució 
del Pla de Prevenció d’incendis durant l’any 2010. Tema resolt. 

- En data 31/10/2012 es van pagar 3.851 € en concepte del deute per l’execució 
del Pla de Prevenció d’incendis durant els anys 2007, 2008 i 2009. Tema resolt. 

- El 2011 no es va tramitar la subvenció per manca de pressupost. 
 
Subvenció ADF per a les tasques de prevenció i vigilància:  

- La subvenció del 2012 (1.000 €) encara no s’ha pagat atès que la justificació es 
va registrar el 28/01/2013. El pagament es farà en breu, una vegada s’aprovi la 
incorporació de romanents del 2012. 

- El 2011 no es va tramitar la subvenció per manca de pressupost. 
- La subvenció nominativa del 2010 (1.608 €) no es va executar per la no 

aprovació per part de Secretaria del conveni entre l’ADF i l’Ajuntament, degut 
a què l’any 2010 no es va completar la tramitació de l’expedient. 

- La subvenció nominativa del 2009 (3.000 €) es va pagar el 20/08/2010. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero s’absenta del Ple. 
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4.- Fa dos anys, Medi ambient va emparaular la instal·lació de dues recollidores d’oli 
domèstic. Ens pot dir el govern municipal si s’ha plantejat la seva instal·lació? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que el sistema de recollida d’olis està previst en el 
plec de condicions de recollida selectiva. 
 
5.- Quin ha estat el cost de la màquina que s’ha instal·lat just davant del Mercat 
Municipal?  
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que el cost de la pantalla i el programari per a la seva 
gestió té un cost total de 15.893,75 + IVA, uns 19.231,44 €, la meitat dels quals està 
subvencionada per la Diputació. 
 
Li agraeixo l’observació, doncs precisament dels 1.300 aturats de la vila més d’un 
centenar son del sector comerç, les conseqüències derivades de la crisis no està en 
mans de l’Ajuntament solucionar-les però altres coses sí. La convocatòria de 
subvencions de la Diputació al 2012 oferia suport a una sèrie d’accions, algunes de les 
quals encaixava perfectament com la portada a terme, una acció precisament molt ben 
valorada per part de l’ens. Des de Promoció Econòmica detectem unes deficiències 
comercials que la pantalla contribuirà a solucionar, com és la visibilitat dels 
establiments que no estan a la Riera. Contribuirà a restablir l’equilibri entre tots els 
comerços. 
  
b) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP 
 
1. L’Ajuntament té elaborats els plans de seguretat (ciutadania, urbà, vial, de salut, 
mediambiental i de relacions socials)? 
 
El regidor Sr. Almansa diu que la tinent d’alcalde Sra. Quintero li passarà per escrit. 
 
2. Atès que els pals on es van penjar les estelades són mobiliari de propietat 
municipal, i les estelades, regal de la secció local de l’ANC, també, volem saber si 
L’Ajuntament d’Arenys de Mar ha fet alguna denúncia a la policia local o bé als Mossos 
d’Esquadra pel robatori de les dues estelades instal·lades a les entrades i sortides de la 
vila?  
 
L’alcalde Sr. Fors diu que  aquest ajuntament no ha fet cap denúncia , tot i que va 
trucar a l’inspector demanant si tenia que fer alguna gestió 
 
3. Abans de Setmana Santa s’ha debatut l’ampliació de la DO Alella i a hores d’ara 
ja es deu tenir resolt quins municipis s'hi incorporen. Arenys de Munt ho va sol·licitar. 
Arenys de Mar ho hem demanat? No seria tant per les vinyes que pugui haver-hi, però 
sí per integrar-hi cellers i per un aspecte de reclam turístic. 
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El regidor Sr. Roman diu que Des de la Regidoria de Turisme valorem molt 
positivament el prec que va realitzar el grup municipal de la CUP fa uns mesos referent 
al consorci DO Alella i com vostè ja sap, ens vam posar en contacte amb ells.  
El consorci DO Alella col·labora amb el consorci de turisme del Maresme, i es el marc 
d’actuació supramunicipal on ens movem actualment. Després de parlar personalment 
amb la gerent, la Sra. Alejandra Lara vam decidir que la vila d’Arenys col·laboraria 
activament amb el consorci DO Alella i que en la propera edició de jornades 
gastronòmiques que es faci a Alella incorporarem als restaurants de la vila que vulguin 
participar-hi. 
Tanmateix diferents vins DO Alella ja han estat presents en les jornades 
gastronòmiques del Pèsol, on la nostra vila hi ha participat. També hi seran presents en 
properes jornades gastronòmiques, com el Calamarenys d’enguany. Com vostès saben, 
entrar en un consorci comporta també una despesa d’uns diners que actualment no 
estan previstos, però aquesta regidoria col·laborarà fins on ens sigui possible amb 
aquesta denominació d’origen per a donar-la a conèixer i a l’hora tenir un reclam 
turístic més a la vila. I no només estem pensant en jornades gastronòmiques sinó 
també, en fins i tot poder fer alguna fira temàtica relacionada amb el tema. 
 
4. Atès que cada vegada hi ha més famílies arenyenques desnonades i també el fet 
que els habitatges socials no poden resoldre totes les demandes, reals, que hi ha. I atès, 
com hem dit la CUP repetides vegades a aquest consistori, que la rehabilitació 
d’habitatges podria ser una molt bona solució per resoldre la demanda, per fer una 
borsa municipal d’habitatge de lloguer i, alhora, incentivaria el sector constructor sense 
que el territori n’hagi de pagar les conseqüències. Per començar a posar fil a l’agulla, 
volem saber si l’equip de govern té entre els seus objectius fer un pla local d’habitatge. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que hi ha diverses politiques encaminades a facilitar 
l’accés i la rehabilitació d’habitatges. Concretament des de serveis socials, des de 
urbanisme, i bonificacions fiscal a les ordenances 
  
5. En una reunió de la CUP amb les regidores de governació i d’educació se’ns va 
informar que tot just tornant de Setmana Santa hi començarien a haver actuacions als 
itineraris escolars. Com que per la CUP és una prioritat la mobilitat per la vila i, pel cas 
que ens ocupa, la seguretat dels vianants a l’hora d’accedir als centres educatius, ens 
agradaria saber en quin estat es troba la proposta. 
 
La regidora Sra. Mir diu que la proposta està pendent de realitzar-se. El motiu és que 
per poder tirar endavant les senyals informatives cal dotar aquesta partida ja que s’ha 
quedat sense dotació. 
No es volia fer una sola actuació, la de la pintura i hem cregut convenient esperar a 
poder-ho fer tot conjuntament. 
 
6. A l’aparcament de la platja de la Musclera hi ha una pila de runa vegetal, rocs i 
algun mobiliari en un racó perimetrat amb una cinta. Quan es pensa enretirar i perquè 
no s’ha fet abans? 
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El regidor Sr. Almansa diu que ja que la Brigada no té els recursos suficients per treure 
tota la runa trobada en aquest indret, serà una empresa externa la que procedeixi a la 
seva retirada. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que donat que es preveu una actuació més amplia 
de la prevista inicialment i a la quantitat de runa sorgida, es fa impossible que la brigada 
pugui fer aquesta actuació i caldrà fer-la externament . Es retirarà el més aviat possible 
  
7. Aquesta setmana el servei de premsa municipal ens ha informat que el web 
municipal és el segon de la comarca en volum d’informació que es publica i que, per 
tant, es posa a disposició de la resta de vilatans. Que siguem els segons no vol dir que 
ja ho tinguem tot fet. Pensem que cal afegir els següents ítems: 
• Publicació del pressupost en resums gràfics en àrees i per partides 
que siguin intel·ligibles. 
• Publicació semestral de l’estat d’execució dels pressupostos. 
• Publicació en Excel de les despeses aprovades per la junta de 
govern, mensualment i respectant, això sí, la protecció de dades. 
• Publicació, específicament, de les preguntes formulades pels grups 
municipals i les corresponents respostes de l’equip de govern. 
Té pensat l’equip de govern, atès que no ho ha fet fins ara, de millorar aquests ítems, 
així com els 13 restants que no tenim publicats i que apareixen a l’informe d’anàlisi de 
transparència dels ajuntaments? 
 
 
 
 
 
c) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV 

 
1. Preguntem al govern pels darrers episodis de vessaments de clavegueram que han 
succeït al Rial de Sa Clavella en menys de 10 dies. Ens agradaria conèixer quines son les 
causes que els han originat, i quines actuacions s'hi ha fet al respecte. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que la setmana passada hi va haver un embús, que 
ha provocat un trencament que és repararà tant aviat com sigui possible. 
 
2. Ara fa un any, el Ple d'aquest Ajuntament va aprovar una moció presentada per la 
CUP, i que va comptar amb l'adhesió d'ERC, ICV i el BLOC, a més del vot favorable de 
CIU perquè l'Ajuntament tornès a pagar l'aportació anual a l'Associació Amics de la 
Bressola com a soci protector de l’entitat. Preguntem al govern si s'ha fet efectiu 
aquest acord de ple. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que Aquest regidor no ha rebut cap comunicació de la 
l'Associació Amics de la Bressola ni tampoc l’Ajuntament així com tampoc cap factura 
ha estat entrada pel registre. 
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3. Abans de tancar el 2012, aquest grup va fer un prec al govern que senyalitzes l’accés 
al edifici Xifré, ja que hi havia, i hi ha, molta confusió entre les persones que volen 
accedir als seus serveis de l'edifici. El regidor de Promoció Local, va recollir el prec i 
ens va explicar que treballava una proposta imminent de senyalització de l’equipament. 
Com sigui que han passat quatre mesos i persisteix la falta d’informació per accedir al 
edifici, preguntem de nou amb quin estat es troba el procés. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Acero diu que al dia següent de fer el prec al Ple, es va traslladar 
la petició a Serveis Tècnics per tal de muntar aquesta necessària senyalització, el temps 
que ha trigat no és compartit per aquest regidor, però s’ha degut a que els cartells no 
es poden fixar a les parets de la façana, per estar protegida i s’ha hagut d’optar per un 
sistema de totems, hores d’ara la proposta de despesa ja està signada i a l’espera de 
que es procedeixi a fabricar i col·locar. 
  
4. Preguntem al govern quan preveu portar a Ple el nou Ple de Clàusules de la recollida 
selectiva a Arenys de Mar, després que públicament assumís el compromís que abans 
d’acabar el mes de març estaria redactat el nou Plec de Clàusules per tornar a obrir el 
concurs d’adjudicació de la recollida selectiva. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que la contestarà en el Ple del mes de juny. 
 
5. Preguntem al govern quins avenços s'han fet en les prèvies que calia abans de tornar 
a posar en funcionament l’ascensor del capdavall de la riera, i quan es farà efectiva i en 
quines condicions la seva posada en marxa. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que la reparació de les bombes extractores d’aigua, 
construcció d’un pou sobreeixidor de clavegueram i reparació del mur que tenia 
filtracions . La previsió de posada en marxa de l ascensor és abans de l’estiu 
 
 6. Seguim constatant que tot i les intervencions puntuals que s'ha fet a les llambordes 
de la riera davant de la plaça de l'Església, el problema no ha quedat resolt i segueix el 
deteriorament progressiu d'aquest indret. Preguntem al govern, si hi ha una solució 
definitiva al respecte. Al febrer, quan vam preguntar sobre aquest tema, el regidor 
d'Urbanisme ens va explicar que caldria prendre una decisió sobre si es vol mantenir la 
llosa amb l'aplicació d’algun producte, o en cas que no fos possible treure les 
llambordes i posar-hi un paviment elàstic.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que es substituirà el sistema de llambordins per 
paviment imprès continu. 
 
7. De la mateixa manera, preguntem al govern si pensa fer alguna actuació al carrer de 
l'Església, on també el pas de vehicles provoca molt de soroll per l’estat de la 
llamborda grossa de la calçada. 
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El regidor Sr. Almansa diu que la Brigada procedirà a dur a terme una actuació que 
consistirà en llençar sorra fina perquè s’ajuntin les lloses i no facin remor.  
 
8. Preguntem al govern si ha emprès alguna acció amb Ports de la Generalitat respecte 
a l’estat deplorable que es troba el restaurant que hi ha tancat a la Plaça de les 
Palmeres, i els problemes que provoca no només d’imatge com també de seguretat.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que s’ha comunicat a Ports de la Generalitat  
 
9.- Aquestes darreres setmanes s'ha produït diversos accidents de ciclistes al carril bici 
de la part baixa de la riera, i incidents als passos de vianants. Preguntem al govern si 
pensa fer alguna actuació per millorar la seguretat de persones i de ciclistes com és ara 
el repintat dels passos, i la col·locació de nou de les jardineres a tocar de la calçada 
com a mesura per dissuadir als vehicles que hi circulen amb excés de velocitat. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero no pot contestar aquesta pregunta ja que hagut de 
marxar del Ple.  
 
10. Preguntem al govern, si hi hagut trobades amb els representants del Consell 
Parroquial, per tal de intentar buscar solucions conjuntes al horari restrictiu que s'ha 
fixat per visitar el retaule com imposició d'un preu d’entrada per visitar el conjunt.  
 
El regidor Sr. Llodrà diu que efectivament, la regidoria de Cultura ha fet 
d’intermediària en aquest procés. L’església parroquial no és un equipament municipal i 
per tant no hi tenim cap mena de competència. El consell parroquial ha decidit que es 
farà pagar una quantitat a tota la gent que vulgui visitar el retaule fora de les hores que 
les portes de l’església estiguin obertes. Serà una manera de poder tenir una mica més 
de recursos, doncs les donacions cada vegada són menys. Així mateix, les escoles 
tindran uns preus reduïts per grup, ja que en són moltes les que passen pel temple. La 
visita anirà a càrrec d’un grup de voluntaris que treballaran de manera absolutament 
voluntària. A través de l’Oficina de Turisme i del Museu d’Arenys de Mar es podran fer 
les reserves per la visita. 
 
11. Amb els greus episodis que s'han produït aquests darrers mesos de vessament de 
la Riera de Sobirans, i tal com han anat succeint-se els esdeveniments, preguntem al 
govern:  
 
11.1. Quina ha estat la resposta de la Direcció General d'Urbanisme, de Ports de la 
Generalitat, de la Direcció General de Sostenibilitat, del Ministerio de Medio 
Ambiente, del Departament de Medi Ambient i Habitatge, i del Consell Comarcal del 
Maresme al trasllat que s'ha fet des de l'Ajuntament de possible afectació per delicte 
ambiental pel vessament d'aigües fecals a la platja?  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que els hi farem arribar les respostes literals.  
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11.2 Quina ha estat la resposta per part de l'Agència Catalana de l'Aigua al 
requeriment que se’ls ha fet per escrit per reclamar actuacions entorn als vessaments 
de la Riera Arenys 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que li farem arribar la resposta literal. 
 
 11.3. Quan estarà reparat de forma provisional el col·lector trencat d'Arenys de 
Munt, que ha provocat aquests vessaments.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que aquest mati ha entrat en funcionament el nou 
col·lector  
 
11.4. Creu el govern que tot i la bona declaració d’intencions per part del Conseller 
de Territori i Sostenibilitat a la reunió que tots els grups municipals van mantenir el 
passat 10 d'abril al Parlament de Catalunya es pot albirar una solució definitiva si la 
Generalitat ja ha avançat que no hi aportarà diners?  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que Confio raonablement amb la paraula del 
Conseller , si no compleix em defraudarà moltíssim.  
 
11.5. Han contemplat la possibilitat de la creació d'una Comissió Mixta dels dos 
Arenys davant la necessitat d’emprendre accions de manera conjunta per la urgència 
del problema?  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que de fet hi ha un compromís del conseller de fer 
una reunió conjunta 
 
12. Preguntem al govern quan es farà efectiu finalment el trasllat de la Brigada 
Municipal a la nova nau de Valldegata, i com es troba hores d’ara el tema del retén de 
treballadors d'aquest servei municipal. 
 
El regidor Sr. Almansa diu que s’està estudiant diferents propostes. I la nova nau s’està 
treballant per poder fer-la servir al més aviat possible,  
 
10.- Mocions.- a) Moció en defensa de la llibertat dels presos polítics 
sahrauís i de la protecció dels drets fonamentals del poble saharauí. 
presentada conjuntament pels grups municipals d’ICV i la CUP.- La regidora 
Sra. Roig abans de donar lectura a la Moció que es presenta per la seva aprovació diu 
que les Associacions de l'Alt Maresme que treballen amb el Sàhara van fer arribar ara 
fa unes setmanes una proposta de moció als diferents Ajuntaments de la Comarca.  
 
Al darrer ple del mes de març, la moció no va poder ser presentada públicament 
perquè la sessió es va allargar fins al punt de la mitjanit. Es per aquest motiu que la 
presentem de nou aquesta nit.  
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Els Plens Municipals de Mataró o d'Arenys de Munt entre d'altres, la van aprovar amb 
amplies majories el mes passat. 
 
Avui presentem la proposta al Ple d'Arenys a demanda de les entitats Escola per la Pau 
amb el Sàhara, Arenys amb el poble Sahrauí, Associació Solidària Malgrat amb el Sàhara 
i Col·lectiu de joves pels Sàhara de Pineda, 
 
La resumim: La moció denuncia la continua violació dels drets humans al Sàhara 
Occidental, inclosos la llibertat d’associació, la lliberta d’expressió i el dret de 
manifestació.  
 
La moció demana l’alliberament dels presos polítics sahrauís inclòs el Grup de Gdeim 
Izik, que van ser jutjats per un tribuna militar i que segons els observadors 
internacionals, va ser un judici il·legal, sense garanties per falta de proves, i que viola el 
Conveni de Ginebra. Les condemnes son absolutament kafkianes: cadena perpetua per 
a nou, 30 anys de presó x a 4, i aniríem seguint.....  
 
Exigeix una solució justa i duradora del conflicte basada en el dret  l’autodeterminació 
del poble sahrauí, de conformitat amb les resolucions de les Nacions Unides.  
 
Aquests en son els acords:  
 
Subscriure el mandat del Parlament Europeu a la 22 sessió del Consell de Drets 
Humans de Nacions Unides i exigir al regne del Marroc la llibertat de tots els presos 
polítics sahrauís, inclòs el grup de 24 presos de Gdeim Izik, recentment condemnats 
per un tribunal militar marroquí, així com demanar la protecció dels drets fonamentals 
del poble sahrauí, destacar la necessitat d'un mecanisme internacional de seguiment 
dels drets humans al Sàhara Occidental i donar suport a una solució del conflicte 
basada en l'exercici del dret a l'autodeterminació del poble sahrauí com estableixen 
nombroses resolucions de les Nacions Unides.  
 
Enviar el present acord al ministre d'Afers Exteriors, Ambaixador del Marroc a Madrid, 
al Cònsol del Marroc a Barcelona, al President del Congrés dels Diputats, al President 
del Senat, a la Presidenta del Parlament de Catalunya, al President del Parlament 
Europeu, i l'alta representant de la Unió Europea per a Afers Exteriors i Política de 
Seguretat.  
 
Tot seguit la regidora Sa. Roig dona lectura a la següent Moció amb l’adhesió d’ICV 
EUIA i la CUP I proposada per les entitats arenyenques i del maresme, Escola per la 
pau amb el Sàhara, Arenys amb el Poble Sahrauí, Col·lectiu Joves de Pineda pel Sàhara i 
l’Associació Solidària Malgrat amb el Sàhara : 
 
El 8 de novembre de 2010 el Campament de Gdeim Izik, als afores d'Al-Aaiun, 
organitzat per milers de persones sahrauís per protestar per les seves deplorables 
condicions de vida, va ser dissolt violentament per les forces d’ocupació marroquines 
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causant víctimes i desapareguts. 
 
Aquest campament de més de 20.000 persones pretenia denunciar la situació en què 
viuen els i les sahrauís al Territori No Autònom del Sàhara Occidental, últim territori 
d'Àfrica pendent de descolonització sota tutela del Consell de Seguretat de les Nacions 
Unides. Una situació de contínues violacions de drets humans, espoli dels seus 
recursos naturals, detencions arbitràries, desaparicions i tortures. 
 
Pel que s'ha vingut a reconèixer com l'inici de la Primavera Àrab, amb aquesta 
dissolució violenta per part de la força ocupant marroquina, el règim del Marroc va 
procedir a detenir i a obtenir declaració sota tortura a 24 sahrauís per 
responsabilitzar-los de la mort d’agents marroquins en els esdeveniments del 
desmantellament violent de Gdeim Izik. 
 
Posteriorment, i tot i no tenir jurisdicció sobre el Territori No Autònom del Sàhara 
Occidental, el règim marroquí va procedir a jutjar-los en un tribunal militar que, segons 
el parer de nombrosos observadors internacionals, no va comptar amb les degudes 
garanties per falta de proves. Les armes amb què suposadament van ser assassinats els 
agents no tenien empremtes dactilars dels acusats. A més, només es va practicar una 
prova forense i no es va realitzar cap test d'ADN. 
 
Després de nou dies de judici i set hores de deliberació el tribunal militar marroquí va 
condemnar a nou activistes a cadena perpètua, a quatre a 30 anys de presó, a altres 
deu a penes d'entre 20 i 25 anys i als dos últims a dos anys de presó . Aquestes penes 
duríssimes suposen un nou atemptat contra el poble sahrauí, contra el seu dret 
d’autodeterminació i la seva existència, ja que es tracta d'un poble sotmès 
permanentment a violacions per part de la força ocupant marroquina. 
 
Diferents institucions europees, parlaments nacionals i el propi Parlament Europeu han 
vingut sistemàticament denunciant aquestes violacions i exigint que la Missió de les 
Nacions Unides desplegada a la zona (MINURSO, Missió de Nacions Unides per al 
referèndum al Sàhara Occidental), monitoritzi el respecte a els drets humans del poble 
sahrauí. El passat 7 de febrer, l’última sessió del Parlament Europeu, va aprovar el seu 
mandat per a la XXII sessió del Consell de Drets Humans de Nacions Unides a 
celebrar a Ginebra del 25 de febrer al 22 de març on se sol·licita, a més d'una solució 
justa i duradora al conflicte mitjançant l'exercici d'un referèndum d’autodeterminació, 
la llibertat de tots els presos polítics sahrauís. 
 
Resolució del Parlament Europeu, de 7 de febrer de 2013, sobre el 22 º període de 
sessions del Consell de Drets Humans de les Nacions Unides (2013/2533 (RSP))  

 
21. Manifesta la seva preocupació pel fet que segueixin violant els drets humans al 
Sàhara Occidental, demana que es protegeixin els drets fonamentals del poble del 
Sàhara Occidental, inclosos la llibertat d’associació, la llibertat d’expressió i el dret de 
manifestació, exigeix l’alliberament de tots els presos polítics sahrauís, saluda el 
nomenament d'un enviat especial per al Sahel i destaca la necessitat d'un seguiment 
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internacional de la situació dels drets humans al Sàhara Occidental; dóna suport a una 
solució justa i duradora del conflicte basada en el dret a l’autodeterminació del poble 
sahrauí, de conformitat amb les resolucions de les Nacions Unides; 
 
Per tot l’exposat anteriorment, aquesta moció que compta amb el suport dels grups 
ICV EUiA,  i la CUP proposa els següents acords: 
 
- Subscriure el mandat del Parlament Europeu a la XXII sessió del Consell de Drets 
Humans de Nacions Unides i exigir al regne del Marroc la llibertat de tots els presos 
polítics sahrauís, inclòs el Grup de 24 presos de Gdeim Izik, recentment condemnats 
per un tribunal militar marroquí, així com demanar la protecció dels drets fonamentals 
del poble sahrauí, destacar la necessitat d'un mecanisme internacional de seguiment 
dels drets humans al Sàhara Occidental i donar suport a una solució del conflicte 
basada en l'exercici del dret a l’autodeterminació del poble sahrauí, com estableixen 
nombroses resolucions de les Nacions Unides. 
 
- Enviar el present acord al ministre d'Afers Exteriors, Ambaixador del Marroc a 
Madrid, al Cònsol del Marroc a Barcelona, al President del Congrés de Diputats, al 
President del Senat, a la Presidenta del Parlament de Catalunya, al President del 
Parlament Europeu i a l’alta representant de la Unió Europea per a Afers Exteriors i 
Política de Seguretat. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la Cup manifesta 
literalment el que segueix: la CUP donem també suport a la moció perquè entenem 
que tots els pobles del món tenen el dret a ser lliures i a decidir el seu futur sense cap 
més condicionant que la seva pròpia consciència i responsabilitat. 
 
Pensem que qualsevol poble ha de poder exercir el dret fonamental de ser i no ser 
genocidat i el poble sahrauí històricament ha patit aquest problema, de mans de l’Estat 
espanyol primer i ara de l’Estat marroquí. L’Estat marroquí, com l’estat espanyol fa amb 
els Països Catalans, nega qualsevol exercici d’autodeterminació i en reprimeix 
durament qualsevol mostra de manifestació. Allò que no volem per nosaltres, tampoc 
ho volem pels altres i és per això i perquè la solidaritat internacionalista és una de les 
claus de la resolució de conflictes nacionals, el sentit del nostre vot serà favorable. 
 
Sotmesa aquesta Moció a votació, s’aprova per unanimitat. 
 
b) Moció sobre l’exercici de la sobirania fiscal presentada conjuntament 
amb els grups municipals d’ERC, la CUP i el Bloc municipal.- La regidora Sra. 
Moreno llegeix la següent Moció: 
 
Catalunya pateix dins l’Estat espanyol un espoli fiscal continuat, que sumat a l’espoli 
interessat de les grans corporacions financeres i el frau fiscal centrat en grans 
empreses i fortunes que pateix el nostre poble, afecta i agreuja la retallada de 
prestacions socials bàsiques com la sanitat, els serveis socials i l’educació, perjudica 
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l’economia del nostre país i fa encara més pregona la crisi econòmica que colpeix 
Catalunya amb especial virulència. 
 
Simultàniament a aquest espoli fiscal, l’Estat espanyol ha demostrat una absoluta 
deslleialtat amb les institucions catalanes, amb la Generalitat i els Ajuntaments, en no 
satisfer-los una gran quantitat de deutes contrets, pressupostats i que la pròpia 
legislació espanyola reconeix. 
 
L’espoli fiscal i els deutes de l’Estat amb Catalunya s’ha mantingut al llarg dels anys, fins 
i tot mentre s’augmentava la càrrega fiscal que, en aquests moments, és homologable a 
la dels països rics d’Europa, mentre es reben unes prestacions socials molt allunyades 
de les mitjanes europees. 
 
Davant d’aquesta clamorosa situació, és del tot just que els ajuntaments catalans passin 
de la denúncia a aplicar mesures que permetin pal·liar aquest greuge, i posar les bases 
per a una solució definitiva. 
 
Per aconseguir l’objectiu de posar fi a l’espoli fiscal és imprescindible que tots els 
impostos que actualment paguen les institucions i els ciutadans del nostre país es 
liquidin a l’Agència Tributària de Catalunya, en lloc de fer-ho a l’Agència Tributària 
espanyola, que actualment recapta prop del 95% dels impostos suportats a Catalunya. 
 
Seguint aquestes premisses els empresaris i municipis adherits a la Plataforma 
“Catalunya Diu Prou”, fa un any que estan presentant i liquidant les seves taxes a 
Catalunya, tant l’ATC com l’AEAT han reconegut la legalitat de la seva acció amb 
diferents actes administratius que certifiquen el compliment de les obligacions 
tributaries dels usuaris que han escollit aquesta opció de pagament. 
 
Els Ajuntaments catalans, com a institució més propera a la ciutadania i compromesa 
amb les dificultats socials que comporta l’espoli fiscal, podem i hem de contribuir a 
l’objectiu de posar fi a aquest espoli que pateix Catalunya, exercint la sobirania fiscal i 
ingressant a l’Agència Tributària de Catalunya els impostos que fins ara ingressàvem a 
l’Agència Tributària espanyola.  
 
Aquest és un acte completament legal, com ha quedat demostrat a partir dels 
ajuntaments que ja exerceixen la Sobirania Fiscal. I té la cobertura d’entitats 
municipalistes com l’Assemblea de Municipis per la Independència, que el 15 de febrer 
de 2013, reunida en assemblea, va aprovar per unanimitat “que tots els municipis 
adherits comencin a exercir tot seguit, la Sobirania Fiscal per la qual passin a ingressar 
els impostos dels seus treballadors (IRPF) i IVA a l’Agència Tributària Catalana, en lloc 
de fer-ho a l’Agència espanyola. Això, ho podran fer per designació del Ple o per 
voluntat dels seus Batlles i equips de Govern.” 
 
Per tot això, es proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents ACORDS: 
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Primer.- Demanem a l’alcalde o Alcaldessa amb la coresponsabilitat de tots els electes 
que mostrin conformitat en aquest punt, que exerceixin la sobirania fiscal i ingressin els 
pagaments que hagi d’efectuar l'Ajuntament d’Arenys de Mar, corresponents a l' 
Impost sobre la Renda de les Persones Físiques (IRPF), i també en cas d’haver-n’hi, els 
corresponents a l'Impost sobre el Valor Afegit (IVA), a l'Agència Tributària de 
Catalunya, en comptes d’efectuar-los a l'Agència Tributària espanyola com s’han 
realitzat fins ara. 
 
Segon.- Adreçar a aquells ciutadans o empreses d’Arenys de Mar que vulguin acollir-se 
a aquesta pràctica a les plataformes, entitats o associacions que donin assessorament 
en aquest tema. 
 
Tercer.- Demanar a l’alcalde que trameti aquesta proposta a l’AMI per tal de 
consensuar un calendari d’actuació conjunta que aglutini el màxim de municipis 
adherits a l’Associació de Municipis per la Independència. 
 
Quart.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a treballar coordinat amb les 
Associacions Municipalistes de Catalunya per la creació de la Hisenda pròpia. 
 
Cinquè.- Notificar el present acord a la Conselleria d'Economia de la Generalitat de 
Catalunya, a l'Associació de Municipis per la Independència, a la Plataforma Catalunya 
Diu Prou. I a l’Agència Tributària de Catalunya. 
 
El regidor Sr,. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix. amb aquesta moció el que estem evidenciant és que el 
Principat de Catalunya és solvent i que per començar a construir la sobirania fiscal el 
que cal és fer una gestió pròpia dels nostres diners. Des de la CUP entenem que 
aquest seria un primer pas clar per la reconstrucció nacional dels Països Catalans. Així, 
a nivell municipal comencem a exercir la sobirania i paguem alguns impostos que 
recaptem a l’Agència Tributària catalana. Fins aquí, tot correcte. Com a institució 
municipal estem fent la nostra part del camí. Ara bé, per ser nacionalment sobirans cal 
que l’Agència Tributària Catalana no passi ni un ral a l’Agència tributària Espanyola. Si 
executéssim aquesta mesura, de facto ens posaria directament a l’escenari que albirem, 
la Independència. 
 
Per tant, la moció queda coixa perquè no dóna suport a fer el pas definitiu i a tancar 
l’aixeta a això que a la moció en diu “deslleialtat” i que no és així sinó que és que a ple 
segle XXI el govern espanyol encara esta exercint, així ho diuen en públic, el dret de 
conquesta. I això és així perquè malgrat qualsevol operació de maquillatge com han 
estat els darrers anys les autonomies, doncs malgrat això, els Països Catalans som un 
país ocupat i econòmicament espoliat i seguirem així fins que no siguem independents. 
Els Països Catalans no necessitem ni concerts econòmics ni pactes fiscals, el que 
necessitem és ser amos i senyors dels nostres diners i tallar de soca-rel aquest espoli 
fiscal, causa endèmica i primera de la situació econòmicament precària que patim els 
ajuntament i la resta de catalans i catalanes; el que volem i el que necessitem és la 
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independència que, a hores d’ara, ja no és una opció ideològica i política sinó que ja ha 
esdevingut l’única sortida si volem continuar essent poble. 
 
En tot cas, el vot de la CUP serà afirmatiu. 
 
El regidor Sr. Almansa manifesta literalment el que segueix: La Comunitat Autònoma 
de Catalunya pot crear una Agència Tributaria com a sistema de gestió i recaptació 
dels impostos que la LOFCA li encomana i, de fet, ha creat aquesta Agencia fa alguns 
anys, de la mateixa manera que ho han fet altres comunitats autònomes o, inclús, 
entitats locals. 
 
Ara bé, la competència de gestió i recaptació d’aquesta Agència Tributària Catalana 
només es pot estendre sobre els impostos que la normativa reguladora de la 
financiació autonòmica encomana a Catalunya. La pretensió d’estendre unilateralment 
la seva competència a figures tributaries recaptadores per l’Estat seria nul de ple dret i 
completament ineficaç. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes manifesta literalment el que segueix: Al nostre grup 
municipal ens agradaria poder votar a favor, però no podem contradir la llei ni posar 
en risc les finances municipals ni el patrimoni dels electes i tècnics. 
 Demanem que les coses es facin ben fetes. S'ha parlat que passat l’estiu estarà resolta 
aquesta via entre les agències tributària catalana i espanyola. Doncs fem-ho al 
setembre. 
 Cas contrari es dóna més feina a l’Ajuntament i s’actua il·legalment. 
 I el que seria increïble és que es pagués a l’agència catalana i que després no es passés 
a l’espanyola per a no continuar rebent els diners de la generalitat i sí les sancions de 
l’estat. 
 Són conscients vostès que estan jugant amb les retencions de l’IRPF dels treballadors 
de l’Ajuntament? 
  
La secretaria d’aquest Ajuntament diu que per imperatiu legal he de manifestar que el 
Ple no és competent legalment per aprovar el primer punt d’aquesta Moció. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que la intervenció de la secretaria, ha de constar a 
l’acta, que estem fent un acord nul. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 1 vot Bloc Municipal, 1 vot CUP, 1 vot ERC i 3 vots d’ICV   
Vots en contra: 4 vots del PSC i , 1 vots PP 
 
c) Moció sobre els afectats per la comercialització de productes financers 
de risc, inclosos els qui els van bescanviar per accions, puguin optar a la via 
arbitral presentada conjuntament per tots els grups municipals.- El tinent 
d’alcalde Sr. Vinyes dona lectura a la següent Moció:  
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Vist que a començaments de I'any 2012 es va generalitzar el problema de Ies 
participacions preferents, que afecta principalment a persones d’edat avançada, Sense o 
amb escassos coneixements d’inversió en productes financers, que en molts casos 
desconeixien la naturalesa dels productes que contractaven. 
 
La comarca del Maresme ha estat especialment afectada per la comercialització 
d'aquests productes ja que Caixa Laietana, entitat fortament arrelada a Mataró i al 
Maresme, va ser una de les entitats que més en va vendre. Es calcula que nom6s a 
Mataró, capital de comarca, hi ha uns 4.500 cases que afecten directament a uns 6.000 
clients i, al seu torn, a unes 15.000. persones de !es unitats familiars 
. 
Però m6s del 90% dels afectats de Caixa Laietana van bescanviar Ies preferents i 
obligacions, subordinades per accions de 1'entitat en base a la informació de fortalesa i 
seguretat que van transmetre els directors de Ies oficines comercials, i com a única  
opció per recuperar els diners. Aquest fet va agreujar la situació quan l’Entitat va ser 
absorbida per Bankia, i aquesta va entrar en una situació crítica, va haver de ser 
intervinguda i seguidament el valor de les seves accions va baixar en picat. Actualment 
sabem que aquelles. dades de fortalesa i seguretat no eren reals per Ies auditories 
externes que s'han realitzat 
 
És per això que s'ha de considerar l'especial afectació de molts maresmencs que es 
troben en la situació descrita; persones que .han perdut els' estalvis d'una vida de 
treball, que .ara es troben en situació de vulnerabilitat, que pateixen. la crisi i que han 
quedat mancats de recursos per atendre 'les necessitats pròpies i Ies de la seva família. 
 
HI ha plataformes i administracions que vehiculen i donen suport a les persones 
afectades, però davant la magnitud del problema cal que s’articulen sistemes per a 
donar respostes eficients a Ies reclamacions, La situació d’indefensió genera incertesa, 
desafecció, indignació i manca de confiança en Ies Institucions i en el país. 
  
L'Ajuntament de Mataró a liderat una presa de contactes a nivell polític per tal de 
posar de manifest la necessitat d’estudiar mesures d’arbitratge i intermediació entre Ies 
entitats financeres. I els afectats; treballar conjuntament per donar suport als afectats i 
pressionar als responsables per intentar trobar una solució satisfactòria al conflicte; 
Incrementar els mecanismes d’assessorament I col·laboració amb Ies plataformes I 
entitats d’afectats constituïdes; així com informar els mataronins i els maresmencs de 
les accions que es duguin a terme des de l'Ajuntament de Mataró I del Consell 
Comarcal del Maresme. 
 
A finals de gener de 2013 un pacte entre el Partit Popular i el PSOE vol donar sortida 
als afectats per les preferents i obligacions subordinades que podran,optar per acollir-
se a un sistema d’arbitratge. Malgrat que es tractaria d'una bona solució, el pacte 
només contemplaria els "procediments d’arbitratge d’instruments híbrids de capital 
comercialitzats a particulars per entitats que han rebut suport públic"; això deixaria 
fora del procediment d’arbitratge més del 90% dels afectats de la comarca del 
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Maresme, que són els qui van bescanviar aquests productes per accions de 1'entltat 
bancària. 
 
Es per tot això que la Presidència del Consell Comarcal del Maresme conjuntament 
amb I’alcalde de Mataró, proposa al Consell d’alcaldes del Consell Comarcal del 
Maresme l’adopció dels següents. ACORDS: 
 
PRIMER.- Demanar al Consell Comarcal del Maresme que s’adhereixi en nom l 
representació dels municipis. dels Maresme a la iniciativa liderada per l’Ajuntament de 
Mataró per tat que els afectats per la comercialització de productes financers de risc, 
inclosos els qui els van bescanviar per accions, puguin optar a la via arbitral, 
 
SEGON.- Informar favorablement l’elevació al Ple del Consell Comarcal del Maresme de 
la següent proposta d'acord: 
  
1.- Adherir-se en nom i representació dels municipis dels Maresme a la iniciativa liderada 
per l'Ajuntament de Mataró per tal que els afectats per la comercialització de productes 
financers de risc, inclosos els qui els van bescanviar per accions, puguin optar a la via 
arbitral. 
 
2.- Demanar al govern de l’estat que articuli les mesures' per tal que s’ofereix l'entrada a 
la via arbitral a totes les persones afectades pel cas Caixa. Laietana - Bankia, tant. aquelles 
persones que encara disposen dels productes de risc d’origen, corn aquelles que han dut 
a terme el bescanvi en accions I'any 2012. 
 
3.- Encarregar .al President del Consell Comarcal del Maresme que,'conjuntament amb 
I’alcalde de Mataró que ha liderat aquesta iniciativa, faci les gestions davant dels 
responsables del govern de l’estat, i de les forces polítiques representades al Parlament 
de Catalunya i al Congrés dels Diputats per tal d’exigir que aquesta mesura arbitral es 
pugui aplicar en la forma expressada en el punt i, en defensa dels interessos de la 
ciutadania del Maresme. 
 
4.- En cas que en un termini prudencial no s’hagi resolt aquesta situació, 
l’ajuntament instarà als organismes competents (consell comarcal i Generalitat) 
a que iniciïn procediments judicials corresponents a fi de protegir els drets de 
les persones afectades. 
 
5.- Notificar aquest acord al President del Govern de I'Estat, al President del Govern de 
la Generalitat, als Grups Parlamentaris del Congrés de Diputats i del Parlament de 
Catalunya. 
 
El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: altre cop s’evidencia que jugar amb les entitats financeres és 
jugar a perdre i, com al monopoli, sempre guanya la banca. Durant molts anys la 
pràctica de l’enganyifa, la desinformació i la lletra petita ha beneficiat l’especulació de 
capital. També, amb situacions tant lamentables i que afecten a tantes famílies com 
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aquesta, la lliçó és que els duros a quatre pessetes no existeixen. Cal estar a l’aguait i 
denunciar els abusos que els bancs han fet amb totes aquestes pràctiques bancàries, i 
dels tractes de favors, els rescats, que estan rebent per part dels governs. L’estafa de 
les preferents és un cas espectacular que a la comarca ens ha tocat molt d’aprop. A 
tota aquesta gent, la majoria gent gran, els han robat els diners estalviats durant tota la 
vida!. La CUP ja n’hem parlat en aquest consistori altres vegades. Quan pensem en 
bones pràctiques, en fer neteja, foc nou i sanejament democràtic pensem que cal mirar 
cap a Islàndia. En aquest estat arran d’una situació força semblant a la de les 
participacions preferents, hi va haver la dimissió d’un govern en ple, es va nacionalitzar 
la banca, es va fer una consulta popular per si s’havia de pagar el deute als bancs i on el 
No va guanyar amb un 93% dels vots i on, entre altres mesures, es va empresonar 
banquers i alts càrrecs de la banca acusats d’haver fet pràctiques especulatives. Si 
tinguéssim la possibilitat i voluntat política de fer com a Islàndia evitaríem que es 
continuessin fent aquestes pràctiques especulatives i enganyoses al nostre país. 
 
Així, amb Islàndia com a referent, no ens oposarem a l’opció de mediació entre 
afectats i bancs que farà l’estat, tot i que caldrà anar amb els ulls ben oberts atès que 
l’estat no és neutre en aquest procés sinó que ha estat qui ha permès amb la seva 
legalitat aquesta mena de pràctiques. Per tant, provem-ho que no hi perdem res, però 
hi tenim molt poca confiança en aquest sentit i molta, això sí, en la via islandesa. 
 
El regidor Sr. López en representació del grup municipal d’ICV manifesta literalment el 
que segueix: Al Març del 2012, ara fa un any, ICV juntament amb ERC ja va presentar 
una moció a aquest ple sobre el tractament de les participacions preferents, que va 
resultar aprovada per unanimitat, traduint la sensibilitat de tots els grups polítics vers 
aquest problema. En aquesta moció es feia esment a la situació d’indefensió en que es 
trobaven, i es troben els afectats, que en la majoria de casos es tracta de petits 
estalviadors que havien estat enganyats per les entitats financeres en un abús de la seva 
confiança. 
Ara veiem que per iniciativa de tots els grups polítics presents a l’Ajuntament de 
Mataró s’han iniciat gestions per tal d’ajudar als afectats. Cal dir que d’afectats a la 
nostra vila n’hi ha molts, només cal mirar al nostre entorn més proper i de ben segur 
que coneixem algun. I en molts casos han estat afectats o enganyats per partida doble, 
ja que la solució parcial que se’ls va proposar de bescanviar els seus fons per accions ha 
resultat nefasta, doncs aquestes accions s’han enfonsat immediatament, tal com apunta 
la moció. 
Les administracions, i en aquest cas les més properes com la nostra, han de ser 
sensibles a aquestes situacions, i per tant hem de fer totes les accions que estiguin al 
nostre abast per defensar els nostres convilatans davant les entitats financeres que han 
abusat repetidament de la seva confiança. 
És per tot això que el grup d’ICV s’ha adherit a aquesta moció. 
  
Sotmesa aquesta Moció a votació, s’aprova per unanimitat. 
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d) Moció en suport i defensa dels mitjans de comunicació públics catalans 
presentada conjutament pels grups municipals d’ERC, la CP i d’ICV.- La 
regidora Sra. Moreno dóna lectura a la següent Moció: 
 
La direcció del Consell de Govern de la CCMA a pres la decisió unilateral de 
prescindir, a partir de l'1 de maig, dels serveis de la xarxa de corresponsals territorials, 
de Catalunya Ràdio. Una mesura que suposarà acabar definitivament amb un model 
d’èxit. Un model que ha permès donar veu als territoris indistintament de la seva 
influència, població o del seu color polític. 
 
Una xarxa de corresponsals que habitualment eren els únics mitjans de cobertura 
nacional que dia rere dia, posaven el seu micròfon al costat dels mitjans locals i 
informaven dels fets importants de cada territori. En definitiva, creiem que se suprimirà 
un dels trets diferencials de la Ràdio Nacional de Catalunya. 
 
No podem prescindir dels corresponsals, uns periodistes 'freelance', que han treballat 
amb esforç i sense horaris durant dècades per emetre tots els temes i informacions 
que preocupaven i afectaven més directament la ciutadania de les nostres comarques i 
ciutats. 
 
Pensem que aquesta decisió és la punta de l'iceberg d'un procés que portarà a la 
reducció i a la mínima expressió la radio pública catalana. És paradoxal que el Govern 
proclami la necessitat que Catalunya construeixi estructures d'estat i prescindeixi d'una 
de les principals: la ràdio pública. 
 
La xarxa de corresponsals suposa el 0,35% del pressupost anual de la corporació, uns 
125.000 euros anuals. El pressupost per mantenir un model plural de mitjans públics 
s'ha reduït dràsticament mentre el 2012 la Generalitat va augmentar les subvencions a 
grups de comunicació privats passant dels 6 als 9,4 milions d'euros. 
 
Per tots aquests motius, el grup d’Esquerra Republicana de Catalunya proposa al ple 
els següents acords: 
 
Primer.- Reconèixer que l’oferta que dóna els mitjans de comunicació públics 
catalans, com la Corporació Catalana de Mitjans Audiovisuals (CCMA) i l'Agència 
Catalana de Notícies (ACN), ha tingut i té un paper fonamental en la cohesió social i 
nacional del nostre país, en promoure l’ús social del català, en donar a conèixer la 
nostra cultura i història, i en donar cobertura informativa a tot el territori català . 
 
Segon.- Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya garantir el pressupost 
suficient que permeti mantenir el sistema de mitjans de comunicació públics catalans, 
així com el model actual i el lideratge de les audiències. 
 
Tercer.- Instar la direcció de Catalunya ràdio a replantejar la decisió de prescindir, a 
partir de l’1 de maig, de la vintena de corresponsals delegats per tot Catalunya i a 
seguir mantenint un model que per la seva presència permanent arreu del territori i la 
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seva capacitat d’arribar amb immediatesa a qualsevol notícia, ha convertit Catalunya 
Ràdio, durant 30 anys, en l’emissora de referència en la informació territorial del 
nostre país. 
 
Quart.- Fer arribar aquest acord a la direcció de Catalunya ràdio, a la Corporació 
Catalana de Mitjans audiovisuals, Al consell de l’Audiovisual de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis i comarques i a la Federació de Municipis de 
Catalunya, a la >Presidència del Parlament de Catalunya i als grups parlamentaris amb 
representació en aquesta cambra. 
 
El regidor Sr. Almansa manifesta literalment el que segueix: La Corporació Catalana de 
Mitjans Audiovisuals va gastar entre 2007 i 2012 la xifra de 2771,16 milions d’euros 
coincidint amb el major dèficit històrics a les comptes de la Generalitat. I no només 
s’han de retallar en els mitjans que estan engreixats sinó també en el Consell 
Audiovisual de Catalunya que ens costa 1 milió d’euros, 100.000 euros per cada 
conseller i 300.000 euros en assessors. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 5 vots de CiU, 4 vots del PSC 1 vot Bloc Municipal, 1 vot CUP, 1 vot ERC i 
3 vots d’ICV   
Vots d’abstenció: 1 vots PP 
 
e) Moció del grup municipal de la CUP per declarar la delegada del govern 
espanyol, la senyora María de los Llanos de Luna, “persona non grata” a la 
vila d’Arenys de Mar.- el regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal 
de la CUP dona lectura a la següent Moció.-  

Aès que el dia dels Sants innocents, el 28 de desembre de 2012, vam tenir 
coneixement que la delegada del govern de l’Estat espanyol a Catalunya, senyora María 
de los Llanos de Luna, havia presentat un recurs contenciós administratiu contra 
l’acord del ple municipal del 26 de setembre del 2012 que va aprovar la moció 
presentada pel grup municipal de la CUP i les formacions ICV, ERC, BLOC per 
declarar Arenys de Mar territori català lliure, per majoria amb 10 vots a favor de CiU, 
CUP i ICV-EUiA, 1 abstencions de CiU i 6 vots en contra del PP i el PSC. 

Atès que la Delegació del Govern de l’Estat que encapçala aquesta senyora també ha 
actuat i actua judicialment contra molts altres ajuntaments del Principat de Catalunya 
per haver aprovat en els seus plens mocions a favor dels drets de la nació catalana, en 
defensa dels símbols propis, del dret a decidir i d’altres qüestions de caràcter nacional. 

Atès que la senyora De Luna, just en el moment de prendre possessió del seu càrrec ja 
va anunciar que els seus objectius prioritaris serien: fer més visibles al nostre país els 
cossos i forces de seguretat de l’Estat (Policía Nacional i Guardia Civil), obligar les 
institucions catalanes a penjar la bandera espanyola i defensar la presència de la llengua 
castellana a les nostres escoles. 
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Atès que en cap moment aquesta senyora ha fet cap pas per interessar-se i col·laborar 
a trobar solucions als problemes que afecten la societat arenyenca en particular i la 
catalana en general, com serien per exemple les problemàtiques relacionades amb 
d’escassa inversió de l’Estat a Catalunya, la situació de les nostres comunicacions 
(carreteres, trens, ports i aeroports), un sistema de finançament que castiga l’economia 
catalana, les conseqüències dramàtiques que la crisi i l’atur tenen en la nostra societat, 
etc. 

Atès que en tot moment, des que va ser nomenada, la delegada del govern sempre ha 
actuat més com la virreina d’una colònia que no pas com una persona amb una 
responsabilitat pública que podia col·laborar, contribuir i ajudar els ciutadans de 
Catalunya en tot allò que fos de la seva competència. 

Atès que l’Ajuntament d’Arenys de Mar i d’altres consistoris contra els quals actua 
judicialment la senyora De Luna representen la sobirania popular expressada per la 
ciutadania d’aquests municipis a través de les urnes, i com que considerem que aquesta 
sobirania popular ha d’estar sempre per damunt de qualsevol legalitat imposada. 

Atès que en el procés que en aquest moment històric el poble català està 
protagonitzant queda encara més de manifest que mai la inutilitat del càrrec de delegat 
del govern espanyol a Catalunya, perquè aquest país no necessita ningú que el tuteli, 
que li negui els seus drets fonamentals i que judicialitzi constantment la política catalana 
amb una total absència de voluntat de diàleg i acord. 

Per tot això que hem exposat, el grup municipal de la CUP proposa al ple de 
l’Ajuntament d’Arenys de Mar l’adopció dels següents ACORDS: 

Primer.- Declarar “persona non grata” al municipi d’Arenys de Mar la delegada del 
govern espanyol a Catalunya, senyora María de los Llanos de Luna, per la seva actitud 
hostil envers les decisions preses pel ple d’aquest Ajuntament i per haver menyspreat 
amb la seva actuació i d’una manera reiterada la voluntat dels ciutadans i ciutadanes de 
Catalunya expressada democràticament a les urnes. 

Segon.- Adherir-nos com a Ajuntament a la iniciativa aprovada pel Parlament de 
Catalunya, el dijous 14 de març del 2013, en què es demana al govern de l’Estat que 
destitueixi l’actual delegada del govern del càrrec que ocupa per la seva actitud hostil i 
la falta de respecte envers les institucions catalanes. 

Tercer.- Traslladar aquesta decisió a la Delegació del Govern de l’Estat a Catalunya, 
als governs català i espanyol, i a l’Associació de Municipis per la Independència (AMI) 
perquè els municipis que hi estiguin adherits puguin assumir-la com a pròpia i aprovar-
la en els plens dels seus consistoris si així ho consideren oportú. 

 
El regidor Sr. Almansa manifesta literalment el que segueix:  No compartim que es 
declari a una persona non grata i no  perquè sigui del Partit Popular, que ho és, sinó 
senzillament perquè vivim en un país on pots pensar diferent que un altre. Un pot estar 
d’acord o no amb una persona, a un li pot agradar o no les actuacions que du a terme 
una persona. El que està proposant aquests partits és que si una persona no pensa com 
ells declarar-la non grata, una persona que actua sempre amb la legalitat amb la mà i la 
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única cosa que fa és vetllar per complir-la. Per acabar felicitem a la delegada del govern 
per la seva feina que està fent. 

 
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que el nostre grup municipal no estem d'acord en 
moltes de les actuacions que fa la Delegada del Govern. Però tampoc estem d'acord 
amb molt més gent i no per això els declarem persona non grata. Vulguem o no 
segurament amb ella  haurem de parlar i de negociar (costes,...?) no podrem parlar 
amb ella o ho haurem de fer fora d'Arenys? 
  
En resum, no estem d'acord amb les actuacions de la Delegada però el que es proposa 
és poc seriós. 
 
La regidora Sra. Roig diu que a Iniciativa no ens agrada que la delegada de l'Estat es 
dediqui a fiscalitzar els acords que prenen els consistoris, però que en canvi giri 
l’esquena a altres necessitats i problemes.  
 
Si es perd el respecte entre institucions, cal donar resposta. Des d'Iniciativa el vot a 
favor el fem més pensant en el càrrec i en el que ha fet que en la persona de Llanos de 
Luna.  
 
No busquem la confrontació però si que cal demostrar "l’autoritat moral" de la 
institució local i defensar el que aquesta aprova de forma democràtica. 
 
Sotmesa aquesta Moció a votació, no s’aprova amb el sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 1 vot CUP, 1 vot Bloc Municipal, 3 vots d’ICV i 1 vot ERC  
 Vots en contra: 4 vots de CiU, 4 vots del PSC, 1 vots PP 
Vots d’abstenció: 1 CiU Sra. Susanna Mir  
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària             Vist i plau. 
         L’alcalde  
 
 
 
 
 
 
 


